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ဩဂုတ္ ၂၀၊ ၂၀၂၀ 

ဖြဲ႕စည္းပုံအေျခခံဥပေဒပါ ျပ႒ာန္းခ်က္ 
မ်ား ေဖာက္ဖ်က္သည္ဆိုေသာ ကယား 
ျပည္နယ္ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ ဦးအယ္ေဖာင္း႐ႈိကို 
အေရးယူေပးရန္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
မ်ားက တင္ျပသျဖင့္ စုံစမ္းစစ္ေဆးေရးဖြဲ႕ 
ဖြဲ႕ကာ စစ္ေဆးေနေၾကာင္း ဖ႐ူဆိုၿမိဳ႕နယ္ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ဦးသဲရယ္ 
က ေျပာသည္။ 

ဖြဲ႕စည္းပုံအေျခခံဥပေဒ အခန္း ၅ ၊ ပုဒ္မ 
၂၆၃(က) ပါ ျပဌာန္းခ်က္မ်ားတြင္ ႏိုင္ငံေတာ္ 
၏ ေက်းဇူးသစၥာေတာ္ကို ေဖာက္ဖ်က္ျခင္း၊ 
ဖြဲ႕စည္းပုံအေျခခံပါ ျပ႒ာန္းခ်က္တစ္ရပ္ရပ္ 
ကို ေဖာက္ဖ်က္ျခင္း၊ အက်င့္သိကၡာ ေဖာက္ 
ဖ်က္ျခင္း၊ ဝန္ႀကီးခ်ဳ ပ္အရည္အခ်င္း ပ်က္ယြင္း 
ျခင္း၊ ဥပေဒအရေပးအပ္ထားေသာ တာဝန္ 
ကုိ ေက်ပြန္စြာမေဆာင္ရြက္ျခင္းစသည့္ အခ်က္ 
ငါးခ်က္ ပါဝင္သည္။ 

ထိုအခ်က္မ်ားကို ေဖာက္ဖ်က္၍ဆိုကာ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္၏ စုစုေပါင္းကုိယ္စားလွယ္ 
ဦးေရ၏ ေလးပုံတစ္ပုံက လက္မွတ္ေရးထိုး၍ 
လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ထံ တင္ျပခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္ 
ဟု စုံစမ္းစစ္ေဆးေရးအဖြဲ႕ဥကၠ႒လည္းျဖစ
သူ ဦးသဲရယ္က ေျပာသည္။ 

ႏွစ္စဥ္ ကယားျပည္နယ္ေန႔အခမ္းအနား 
က်င္းပရာ ေျမေနရာ၌ စီးပြားေရးလုပ္ငန္း 
မလုပ္ကိုင္ဘဲ အမ်ားျပည္သူပိုင္အျဖစ္ 
ထားရွိေရးအဆိုကို လႊတ္ေတာ္တြင္အတည္ 
ျပဳထားေသာ္လည္း အေကာင္အထည္ေဖာ္ 
ရန္ အႀကိမ္ႀကိမ္ပ်က္ကြက္သည္ဆိုကာ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ၅ ဦးက  

အေရးယူေပးရန္ တင္ျပထားသည္။ 
စုံစမ္းစစ္ေဆးေရးအဖြဲ႕၏ ေတြ႕ရွိခ်က္ 

မ်ားအရ ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္အယ္ေဖာင္း႐ႈိသည္ 
စက္ယႏၲရားမ်ားအငွားခ်ရာမွ ရရွိသည့္ 
ရန္ပုံေငြကို ကိုယ္ပိုင္ျပဳလုပ္ျခင္း၊ ကယား 
ျပည္နယ္ေန႔က်င္းပသည့္ ေျမေနရာကို 
စီးပြားေရးလုပ္ငန္းမ်ားလုပ္ကုိင္ရန္ ႏွစ္ ၅၀ စာ 
စာခ်ဳပ္ခ်ဳပ္ဆိုထားေၾကာင္းႏွင့္ စီးပြားေရး 
လုပ္ငန္းမ်ားထံ အငွားခ်ထားသည့္ ေျမတူး 
စက္ပါ စက္ယႏၲရား ၁၈ စီး ငွားရမ္းခ 
ေငြက်ပ္သိန္း ၄၀၀၀ နီးပါးကို ျပည္သူ႔ 
ဘ႑ာေငြစာရင္းသို႔ ထည့္သြင္းျခင္းမရွိဘဲ 
ကိုယ္ပိုင္ေငြစာရင္းတြင္ ထည့္သြင္းကာ 
ကိုယ္က်ဳိးအတြက္ သုံးစြဲခဲ့သည္ဟု ဦးသဲရယ္ 
က ေျပာသည္။

ေျမတူးစက္ပါ စက္ယႏၲရား ၁၈ စီး 
ငွားရမ္းရေငြႏွင့္ပတ္သက္၍ ၂၀၁၈ ခုႏွစ္ 
တြင္ ျပည္နယ္စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္က စစ္ေဆးခဲ့ 
ရာတြင္ ျပည္သူ႔ဘ႑ာေငြထဲသို႔ အျပည့္ 
အဝမေရာက္ရွိခဲ့ဘဲ အစိုးရအဖြဲ႕သည္ 
လက္က်န္ေငြအနည္းငယ္ကုိသာ စာရင္းသြင္း 
ခဲ့သည္ဟုလည္း ဦးသဲရယ္ကေျပာသည္။ 

''ဒီျပႆနာေပၚေပါက္ၿပီးမွ သူတို႔ 
ေဆာင္ရြက္တဲ့ကိစၥေတြပါ။ ၂၀၁၆ ကေန 
၂၀၁၈ အထိေတာ့ သူတို႔ကိုယ္ပိုင္စာရင္းဖြင့္ 
ၿပီးသံုးေနတာကုိ ေတြ႕ရတာေပါ့။ ေနာက္ပုိင္း 
က်ေတာ့ မရွိေတာ့ပါဘူး။ သို႔ေပမဲ့လည္း 
ဒီစက္ယႏၲရားေတြက ေတာ္ေတာ္ေလး 
သုံးမရေတာ့ ငွားမရေတာ့တဲ့အေျခအေန 
ျဖစ္သြားတာေပါ့""ဟု ၎က ေျပာသည္။ 

ခန႔္မွန္းေျခ သုံးဧကခန႔္ရွိေျမေနရာတြင္ 
စီးပြားေရးလုပ္ငန္းမ်ားလုပ္ကိုင္ခြင့္ျပဳထား 

ျခင္းကို ကြင္းဆင္းစစ္ေဆးခဲ့သည့္အျပင္ 
စက္ယႏၲရားငွားရမ္းျခင္းႏွင့္ပတ္သက္၍ 
စာရင္းစစ္ခ်ဳ ပ္ကုိ ေခၚယူေမးျမန္းထားေၾကာင္း 
လည္း ၎ကေျပာသည္။ 

ဦးသဲရယ္ ဦးေဆာင္ေသာ စုံစမ္းစစ္ေဆး 
ေရးအဖြဲ႕ကို ဩဂုတ္ ၁၄ တြင္ စတင္ဖြဲ႕စည္း 
ၿပီး စစ္ေဆးေတြ႕ရွိခ်က္ အစီရင္ခံစာကို 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ထံ ဩဂုတ္ ၂၈ 
ရက္တြင္ ေနာက္ဆုံးထား တင္သြင္းရမည္ 
ျဖစ္ၿပီး ေဖာက္ဖ်က္က်ဴ းလြန္ေၾကာင္း ထင္ရွား 
ပါက တာဝန္မွရပ္ဆုိင္းခံရႏုိင္ေၾကာင္း ၎က 
ေျပာသည္။

ကယားျပည္နယ္ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ ဦးအယ္ေဖာင္း႐ႈိ 
သည္ ၂၀၂၀ ေရြးေကာက္ပြဲတြင္ အမ်ဳိးသား 
ဒီမိုကေရစီအဖြဲ႕ခ်ဳပ္ (NLD) ကိုယ္စားျပဳ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ေလာင္း
အျဖစ္ မယ္စဲ့ၿမိဳ႕နယ္ မဲဆႏၵနယ္ အမွတ္(၂) 
မွ ျပန္လည္ယွဥ္ၿပိဳင္မည္ျဖစ္သည္။ 
(ကိးုကား- https://www.myanmar-now.org/mm/news/)

အေျခခံဥပေဒပါျပ႒ာန္းခ်က္ေဖာက္ဖ်က္မႈျဖင့္  ကယားျပည္နယ္ 

ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္  စုံစမ္းစစ္ေဆးခံရ

ကယားျပည္နယ္ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ ဦးအယ္ေဖာင္း႐ိႈ
(ဓာတ္ပုံ - ကယားျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕႐ုံး 
Facebook)
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၄)၊ အမွတ္-၁၀၄

ဇူလိုင္ ၂၀၊ ၂၀၂၀ 

ပဲ့စင္ကြၽန္းေလွ်ာက္ထားမႈႏွင့္ပတ္သက္၍ တိုင္းအစိုးရအဖြဲ႕က 
ေပးခ့ဲသည့္ သေဘာထားမွတ္ခ်က္မွာ လွ်ဳ ႕ိဝွက္စရာကိစၥမဟုတ္ေၾကာင္း 
တနသၤာရီတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ ဒုတိယဥကၠ႒ဦးၾကည္စုိးက 
ေျပာၾကားသည္။ ႏုိင္ငံေတာ္လံုၿခဳံေရးႏွင့္ကာကြယ္ေရးကိစၥအတြက္ 
က်ဳိးေပါက္ေစမည့္ကိစၥမွလြဲ၍ ျပည္သူမ်ား သိသင့္သိထိုက္သည့္ 
အျခားကိစၥမွန္သမွ်ကို လွ်ဳိ႕ဝွက္စရာအေၾကာင္းမရွိေၾကာင္း ၎က 
ဆိုသည္။

ေလာင္းလုံးၿမိဳ႕နယ္အတြင္း ဧက ၁၄၀ ရွိ ပဲ့စင္ကြၽန္းကို ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ 
အေျခစိုက္ Excellent Fortune Development Group ကုမၸဏီက 
ေျမလြတ္၊ ေျမလပ္ႏွင့္ေျမ႐ိုင္းလုပ္ပိုင္ခြင့္ ေလွ်ာက္ထားခဲ့သည္။ 
အဆိုပါကြၽန္းေပၚတြင္ ႏိုင္ငံတကာအဆင့္မီ ခရီးသြားလုပ္ငန္းမ်ားႏွင့္ 
အိမ္ရာစီမံကိန္းအပါအ၀င္ လုပ္ငန္းႀကီးမ်ားလုပ္ရန္အတြက္ အထက္ပါ 
ကုမၸဏီက ဗဟုိေျမလြတ္ေျမလပ္ႏွင့္ေျမ႐ုိင္းမ်ား စီမံခန္႔ခြေဲရးေကာ္မတီ 
ထံ ေလွ်ာက္ထားခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

ထိုသို႔ေလွ်ာက္ထားမႈအေပၚ တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရက ဗဟို 
ေျမလြတ္၊ ေျမလပ္ေကာ္မတီထံ သေဘာထားမွတ္ခ်က္ေပးရသည္။ 
ဗဟုိေျမလြတ္၊ ေျမလပ္ေကာ္မတီထံေပးခ့ဲသည့္ သေဘာထားမွတ္ခ်က္ 
က တိုင္းအစိုးရအဖြဲ႕အစည္းအေဝး၏ ထိပ္တန္းလွ်ဳိ႕ဝွက္ခ်က္ျဖစ္ေန

သည့္အတြက္ ထုတ္ျပန္၍မရေၾကာင္း တိုင္းအစိုးရအဖြဲ႕ဝင္ စိုက္ပ်ဳိး 
ေရး၊ ေမြးျမဴေရးႏွင့္ ဆည္ေျမာင္းဝန္ႀကီးက ေျပာဆိုထားသည္။

ထိုသို႔ ထိပ္တန္းလွ်ိဳ႕ဝွက္ျဖစ္ေနသည့္အတြက္ အမ်ားျပည္သူကို 
ထုတ္ျပန္၍မရေၾကာင္းေျပာဆိုခ်က္မွာ (NLD) ပါတီ၏ ေရြးေကာက္
ပြဲေၾကညာစာတမ္းႏွင့္လည္း မကိုက္ညီေၾကာင္း တိုင္းလႊတ္ေတာ္ 
ဒု-ဥကၠ႒ဦးၾကည္စိုးက ဆိုသည္။

''ေရြးကာက္ပြဲေၾကညာစာတမ္းမွာ ေပးထားတဲ့ကတိအတိုင္းပဲ 
တည္ေအာင္ ႀကိဳးစားသင့္တယ္လို႔ ကြၽန္ေတာ့္အေနနဲ႔ယူဆတယ္"" 
ဟု ဦးၾကည္စိုးက ေျပာသည္။

ပဲ့စင္ကြၽန္းကို လုပ္ပိုင္ခြင့္ေလွ်ာက္ထားသည့္ ဦးစိုင္းမ်ဳိးဝင္းႏွင့္ 
ဇနီးျဖစ္သူ ေဒၚနန္းခင္ျမင့္ရီအမည္မ်ားျဖင့္ ေလာင္းလုံးၿမိဳ႕နယ္ 
အတြင္းရွိ ကြၽန္းႏွင့္ကမ္းေျခေနရာငါးခုတြင္ ေျမအက်ယ္အဝန္းဧက 
၇၀ဝ နီးပါးကို ေျမလြတ္ေျမလပ္လုပ္ပိုင္ခြင့္ ေလွ်ာက္ထားခဲ့သည္။ 
ထို႔အျပင္ ယင္းၿမိဳ႕နယ္အတြင္းရွိ အျခားေနရာ ၂ ခုတြင္လည္း 
လုပ္ပိုင္ခြင့္ ေလွ်ာက္ထားရန္ျပင္ဆင္ေနသည္ဟု တိုင္းေျမစာရင္း 
ဌာနထံမွ သိရသည္။

အရပ္ဘက္အဖြဲ႕အစည္း ၁၆ ခုက ထားဝယ္ခ႐ိုင္အတြင္းရွိ ပဲ့စင္ 
ကြၽန္းအပါအဝင္ ကြၽန္းႏွင့္ကမ္းေျခမ်ားကို စီးပြားေရးလုပ္ငန္းရွင္ 
တစ္ဦးတစ္ေယာက္လက္ဝယ္သို႔ အလြယ္တကူ လုပ္ပိုင္ခြင့္မေပးရန္ 
ေတာင္းဆိုထားသည္။                      (ကိးုကား- http://www.daweiwatch.com/ )

ပဲ့စင္ကြၽန္းကိစၥ လွ်ိဳ ႕ဝွက္စရာကိစၥမဟုတ္ဟု တိုင္းလႊတ္ေတာ္ဒု-ဥကၠ႒  ေျပာ

ၾသဂုတ္ ၁၉၊ ၂၀၂၀
 
ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ဦးညီပုဦးေဆာင္သည့္ ရခိုင္ 

ျပည္နယ္အစုိးရအဖြ႕ဲသည္ (၅) ႏွစ္တာကာလ 
အတြင္း တစ္ႏွစ္ေဆာင္ရြက္မ်ားကုိ တစ္ႀကိမ္ 
တစ္ခါမွ် ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကုိ တင္ျပ 
ခဲ့ျခင္းမရွိခဲ့သလို ရခိုင္ျပည္နယ္၏ ထူးျခား 
ျဖစ္စဥ္မ်ားကိုလည္း တစ္ႀကိမ္တစ္ခါမွ် 
လႊတ္ေတာ္သို႔တင္ျပခဲ့ျခင္း မရွိခဲ့ေၾကာင္း၊ 
ထိုသို႔မတင္ျပခဲ့ျခင္းမွာ လႊတ္ေတာ္ကို 
အေလးမထား၍ျဖစ္ေၾကာင္း ရခိုင္ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ဒု-ဥကၠ႒ဦးျမသန္းက ေျပာသည္။

''တစ္ႏွစ္တစ္ခါ တင္ျပတာမရွိခဲ့ဘူး။ 
အထူးသျဖင့္ တစ္ႏွစ္တစ္ခါ လုပ္ေဆာင္ခ်က္ 
မ်ားကို လႊတ္ေတာ္ကို တင္ျပရမွာျဖစ္ပါ 
တယ္။ ဒီလိုတင္ျပရမယ္ဆိုတာ ျပည္နယ္ 

အစိုးရအဖြဲ႕ရဲ႕ဥပေဒမွာလည္း ျပ႒ာန္းထား 
သလို လႊတ္ေတာ္ဆိုင္ရာဥပေဒမွာလည္း 
ျပဌာန္းထားပါတယ္။ အမွန္မွာ တစ္ႏွစ္မွာ 
တစ္ခါ သူတုိ႔ဘာေတြလုပ္ခ့ဲတယ္။ ဘာလုပ္ငန္း 
ေတြကို ေဆာင္ရြက္ခဲ့တယ္။ ထူးထူးျခားျခား 
ျဖစ္စဥ္ေတြရွိခဲ့တယ္ဆိုတာ တစ္ႏွစ္တစ္ခါ 
တင္ျပရမယ္ဆိုတာ ရွိပါတယ္။ တစ္ႀကိမ္ 
တစ္ခါမွ ၅ ႏွစ္သက္တမ္းမွာ တင္ျပတာ 
မရွိပါဘူးခင္ဗ်ား။""

ယခုကဲ့သို႔ မတင္ျပျခင္းမွာ လႊတ္ေတာ္ 
ကို အေလးမထား၍ျဖစ္ေၾကာင္း ၎က 
ေျပာသည္။ 

''အဲဒါ ကြၽန္ေတာ္ထင္တာက လႊတ္ေတာ္ 
ကို အေလးမထားလို႔ဘဲ ကြၽန္ေတာ္ကထင္ 
ပါတယ္။ ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ကို NLD အစိုးရ 
သမၼတကေန တိုက္႐ိုက္ခန႔္အပ္တာေၾကာင့္ 

လႊတ္ေတာက္ိ ုအေလးမထားတာထငတ္ယ။္ 
ေနာက္လာမယ့္ ၂ဝ၂ဝ ေနာက္ပုိင္းတြင္လည္း 
အလားတူ လုပ္ေဆာင္လာရင္ ရခိုင္ျပည္ 
နယ္လႊတ္ေတာ္အေနနဲ႔ ပိုအခက္ခဲ ျဖစ္လာ 
ႏိုင္ပါတယ္။""

တစ္ႏွစ္တစ္ခါ အစိုးရ၏လုပ္ေဆာင္ 
ခ်က္မ်ားကုိ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္သုိ႔ မတင္ျပ 
ျခင္းမွာ ျပည္နယ္အစိုးရ၏ အားနည္းခ်က္ 
ျဖစ္ၿပီး တစ္ေန႔တစ္ခ်ိန္ခ်ိန္တြင္ ဥပေဒ 
ေၾကာင္းအရ ေဝဖန္ေထာက္ျပသြားရမည္ 
ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ေရြးေကာက္ပြဲကနီးေနၿပီျဖစ္ 
ေသာ္လည္း ေရြးေကာက္ပြဲအၿပီး ႏိုဝင္ဘာ၊ 
ဒီဇင္ဘာ၊ ဇန္နဝါရီတြင္ လႊတ္ေတာ္ပုံမွန္ 
အစည္းအေဝးက်င္းပခ်ိန္တြင္ ေထာက္ျပ 
ရမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ေျပာသည္။
(ကိးုကား- နိရၪၥရာ)

ရခိုင္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ ႕၏  တစ္ႏွစ္တာေဆာင္ရြက္ခ်က္မ်ား  (၅)  ႏွစ္တာကာလအတြင္း 

တစ္ႀကိမ္တစ္ခါမွ်  လႊတ္ေတာ္ကိုတင္ျပခဲ့ျခင္းမရွိဟုဆို



3 

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၄)၊ အမွတ္-၁၀၄

ၾသဂုတ္ ၉၊ ၂၀၂၀ 

မြန္ျပည္နယ္ ကရင္တိုင္းရင္းသားလူမ်ဳိး 
ေရးရာဝန္ႀကီး ေစာေအာင္ျမင့္ခိုင္ကို NLD 
ပါတီဗဟိုမွ လာမည့္ေရြးေကာက္ပြဲတြင္ 
ကိုယ္စားလွယ္ေလာင္းအျဖစ္ ျပန္လည္ 
မေရြးခ်ယ္ေတာ့သည့္အေပၚ ၎ကုိေထာက္ခံ 
သူမ်ားက ေမးခြန္းထုတ္လာၾကသည္ဟု 
သိရသည္။

မြန္ျပည္နယ္ ကရင္စာေပႏွင့္ယဥ္ေက်းမႈ 
ေကာ္မတီ အတြင္းေရးမႉးေစာဆန္းဝင္းက 
''ပအိုဝ္းဝန္ႀကီး၊ ဗမာဝန္ႀကီးေတြ အကုန္ျပန္  
ပါလာတယ္ေလ။ ကရင္ဝန္ႀကီးေစာေအာင္ 
ျမင့္ခိုင္ ျပန္မပါလာတဲ့အေပၚ အားလုံးက 
စိတ္မေကာင္းျဖစ္တယ္။ ျပည္နယ္ရဲ႕ ရာဘာ 
စီးပြားေရးလုပ္ငန္းေတြ၊ ကရင္စာေပယဥ္ေက်းမႈ 
ကိစၥေတြမွာ သူက ထဲထဲဝင္ဝင္ ပါဝင္ပူးေပါင္း 
ေဆာင္ရြက္ေနတဲ့လူပါ။ သူျပန္ပါလာမယ္လို႔ 
အားလုံးက ေမွ်ာ္လင့္ထားခဲ့ၾကတယ္။ ပါတီ 
ဗဟိုကေန ဘယ္လိုေရြးခ်ယ္ၾကလဲေတာ့ 
မသိဘူး""ဟု ေျပာသည္။

အမ်ဳ းိသားဒီမုိကေရးစီအဖြဲ႕ခ်ဳ ပ္အေနျဖင့္ 
ၿပီးခဲ့သည့္ ဇူလိုင္ ၂၃ ရက္ေန႔က ေရြးေကာက္ 
ပြတဲြင္ ဝင္ေရာက္ယွဥ္ၿပိဳင္မည့္ ပါတီ၏ကုိယ္စား 
လွယ္ေလာင္း ၁,၁၃၁ ဦး ထုတ္ျပန္ေၾကညာ 
ခဲ့ၾကၿပီး မြန္ျပည္နယ္ရွိ လူထုေထာက္ခံသည့္ 
NLD ပါတီ ကိုယ္စားလွယ္ေလာင္းအခ်ဳိ႕ 
ျပန္လည္ေရြးခ်ယ္မခံရသည့္အတြက္ ေထာက္ခံ 
သူမ်ားမွ ေဝဖန္ကန႔္ကြက္မႈမ်ား ျဖစ္ေပၚ ခဲ့ 
ျခင္းျဖစ္သည္ဟု သိရသည္။

မြန္ျပည္နယ္ရွိ အပစ္ရပ္ NCA စာခ်ဳပ္ 
လက္မွတ္ထိုးထားသည့္ တိုင္းရင္းသား 
လက္နက္ကုိင္အဖြ႕ဲမွ နယ္ေျမခံေခါင္းေဆာင္ 
မ်ား၊  ကရင္စာေပယဥ္ေက်းမႈေကာ္မတီအဖြဲ႕ 
မ်ား၊ ကရင္လူထုမ်ားႏွင့္ အျခားေထာက္ခံသူ 
မ်ားက ဝန္ႀကီးေစာေအာင္ျမင့္ခုိင္အား ျပန္လည္ 
အေရြးခံေစလုိၿပီး ဝန္ႀကီးအေနျဖင့္ က်ိဳက္မေရာ 
ၿမိဳ႕နယ္ မဲဆႏၵနယ္တြင္ အမည္စာရင္းတင္ 
ခဲ့သည္ဟု ေထာက္ခံ သူမ်ားထံမွ သိရသည္။

''ပါတီဘက္ျခမ္းက အဆင့္ဆင့္ေရြးခ်ယ္ 
တဲ့အခါမွာ သူတို႔ေရြးခ်ယ္တဲ့ စည္းမ်ဥ္း 
စည္းကမ္းေတြနဲ႔ သူတို႔အပိုင္းမွာပဲ မူတည္ 

မယ္ ထင္ပါတယ္။ ကြၽန္ေတာ္ကေတာ့ သူတို႔ 
ေရြးခ်ယ္ရင္လုပ္မွာေပါ့။ မေရြးခ်ယ္ရင္ေတာ့ 
မလုပ္ရဘူးေပါ့။ ေထာက္ခံၾကတဲ့ လူထုေတြ 
ကုိ အမ်ားႀကီးေက်းဇူးတင္ပါတယ္။ ႏုိင္ငံေရး 
က ဒီေလာက္နဲ႔မၿပီးေသးပါဘူး။ ကုိယ့္ 
တုိင္းရင္းသားအတြက္ေရာ၊ အမ်ားအက်ဳိး 
ေရာ ဆက္လုပ္သြားပါ့မယ္""ဟု မြန္ျပည္နယ္ 
ကရင္တိုင္းရင္းသားလူမ်ဳိးေရးရာ ဝန္ႀကီး 
ေစာေအာင္ျမင့္ခိုင္က ၿပီးခဲ့သည့္ ဇူလိုင္လ 
က ေကအိုင္စီသို႔ ေျပာခဲ့သည္။

မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္ အဆို 
တင္သြင္းမႈ အမ်ားဆုံးျဖစ္သည့္ သထုံမဲ 
ဆႏၵနယ္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ 
ဦးေအာင္ေက်ာ္သူႏွင့္ မြန္ျပည္နယ္ရွိ ကရင္ 
တုိင္းရင္းသားအမ်ားစုေထာက္ခံသည့္ ကရင္ 
ေရးရာဝန္ႀကီးေစာေအာင္ျမင့္ခုိင္တုိ႔ကုိ အမ်ဳ းိ 
သားဒီမိုကေရစီအဖြဲ႕ခ်ဳပ္ပါတီမွ ကိုယ္စား 
လွယ္ေလာင္းေနရာတြင္ ျပန္လည္ေရြးခ်ယ္ 
မႈမရွိသည့္အတြက္ ေဒသခံမ်ားက ပါတီ 
အေပၚ ေဝဖန္ေထာက္ျပမႈအမ်ဳ းိမ်ဳ းိ ထြက္ေပၚ 
လ်က္ရွိသည္။                         (ကိးုကား-ေကအိုင္စီ)

မြန္ျပည္နယ္  ကရင္ဝန္ႀကီး  ျပန္လည္ေရြးခ်ယ္မခံရသည့္အေပၚ 

ေထာက္ခံသူမ်ား   ေမးခြန္းထုတ္


